
 

 

 

 

 

 

Memorie van Antwoord  
 

Begroting 2025 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

College van Burgemeester en Wethouders 

Maastricht, 11 november 2024  



 

2 
 

Aan de leden van de Gemeenteraad, 

 

Hierbij ontvangt u de Memorie van Antwoord bij de Begroting 2025. Deze Memorie van Antwoord 

wordt geacht deel uit te maken van de besluitvorming omtrent de Begroting 2025. 

 

Deze Memorie van Antwoord omvat de beantwoording van de openstaande vragen uit de 

domeinvergaderingen van 5 en 6 november jongstleden. 
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Vraagnr: Sociaal - 1 

Betreft: Begroting 2025 

Fractie: GroenLinks 

Vraag: Waar kunnen organisaties zich melden die graag een plek willen hebben op 

de sociale kaart? 

Antwoord: Organisaties kunnen zich voor de digitale sociale kaart aanmelden via de 

website van de digitale sociale kaart. Voor vragen, suggesties of het 

aanleveren van informatie voor of over de TiM (Thuis in Maastricht 

magazine) kunnen inwoners, organisaties straks gebruik maken van de 

contactgegevens (e-mailadres en telefoonnummer) zoals standaard 

opgenomen in de colofon van het magazine. Daarbij zullen we tevens 

duidelijk communiceren dat de TiM een uitgave van de gemeente Maastricht 

is. Contactgegevens worden bij de eerste uitgave van de TiM bekend 

gemaakt. Dit om te voorkomen dat er verwarring ontstaat over waar 

organisaties en inwoners zich voor wat moeten melden. 

 

 

Vraagnr: Sociaal - 2 

Betreft: Begroting 2025 

Fractie: PvdA 

Vraag: Vervolg op de beantwoording van vraag 5.40 (deel 2) 

Wat houdt Gelijke Kansen Alliantie - waarvoor de gemeente het ontvangen 

budget heeft ingezet - precies in? Wat is hiermee gedaan? Wat gaan we in 

2025 concreet doen? 

Antwoord: Er is geen separaat budget voor De Gelijke Kansen Alliantie. De Gelijke 

Kansen Alliantie is een initiatief van het Ministerie van OCW en is gericht op 

het tegengaan van ongelijke kansen op het gebied van school (het 

zwaartepunt), thuis en in de omgeving. Op lokaal niveau zet de gemeente 

(met scholen en maatschappelijke partners) in op onderdelen van de agenda 

van de Gelijke Kansen Alliantie. Dit doen we bijvoorbeeld via de Rijke 

Schooldag, de leesconsulent of de brugfunctionaris. We zetten dit voort in 

2025. We financieren dit uit verschillende inhoudelijke budgetten. Zo komt 

bijvoorbeeld het budget voor de brugfunctionaris uit de NPO-middelen. 
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Vraagnr: Sociaal - 3 

Betreft: Begroting 2025 

Fractie: PvdA 

Vraag: Vervolg op de beantwoording van vraag 5.44 (deel 2) 

Waarvoor willen we het extra budget voor onderwijsachterstandenbeleid 

(OAB) voor inzetten? Kan het extra voordeel niet in gesprek met de partners 

worden verdeeld? 

Antwoord: Het verhoogde OAB-budget in 2025 komt ten goede van het huidige OAB-

beleid. In overleg met onze partners zullen de middelen besteed worden aan 

de uitvoering van beleid dat ten goede komt aan kinderen met een groot 

risico op achterstanden en op de financiering van vroegschoolse educatie. 

 

 

Vraagnr: Sociaal - 4 

Betreft: Begroting 2025 

Fractie: PvdA 

Vraag: Vervolg op de beantwoording van vraag 5.45 (deel 2) 

a. Het voorlopig bedrag van de SPUK wordt volgens de beantwoording 

besteed aan indexering kinderopvang. Waarom gebeurt dat?  

b. Waarom wordt niet met het veld besproken waar de EUR 3 ton extra 

budget naar toe kan gaan?  

c. Waarom wordt het besteed aan een indexering die zonder de verhoging 

van de SPUK ook had moeten worden bekostigd?  

d. Wat houdt inclusieve kinderopvang in? 

Antwoord: a. Het voorlopig bedrag (SPUK) van € 4.103.477 wordt ingezet op het totale 

gemeentelijke onderwijsachterstandenbeleid (GOAB). De rijksoverheid 

stelt in 2025 een hoger bedrag beschikbaar vanwege hogere kosten in 

2025 ten gevolge van indexering en tariefstijgingen. De verhoging van de 

rijksgelden wordt ook in Maastricht aangewend om deze extra kosten 

binnen GOAB ten gevolge van indexering en verhoging van tarieven te 

dekken. 

b. Er is dus geen EUR 3 ton over waar we met het veld over in gesprek 

kunnen gaan.  Via de P&C-cyclus wordt de besteding van de OAB-

middelen gevolgd. Indien er ruimte ontstaat zal dit binnen de kaders van 

het OAB-beleid en in afstemming met onze partners worden ingezet, 

waarbij het streven naar inclusieve opvang al is aangemerkt voor 2025. 

c. Indien de SPUK niet was verhoogd hadden we andere keuzes moeten 

maken. Door de verhoging van de SPUK kunnen we het huidige beleid 

voortzetten. 

d. Inclusieve en passende kinderopvang betekent dat we ernaar streven 

dat kinderen met een specifieke ondersteuningsbehoefte samen met 

kinderen opvang krijgen zonder specifieke ondersteuningsbehoefte. We 

willen de extra gelden benutten om dat te kunnen realiseren. Het 

toewerken naar inclusieve kinderopvang is onderdeel van het door de 

raad vastgestelde Onderwijsachterstandenbeleid 2024-2027. 



 

5 
 

 

 

Vraagnr: Sociaal - 5 

Betreft: Begroting 2025 

Fractie: PvdA 

Vraag: Vervolg op de beantwoording van vraag 5.41 (deel 2) 

In relatie tot het TTO-onderwijs van het Porto Mosana College; waarom 

worden NPO-middelen ook ingezet voor achterstand Engelse taal? 

Antwoord: De NPO-middelen zijn op verschillende manieren ingezet, zowel op het PO 

als op het VO, om onderwijsachterstanden in te lopen die ten gevolge van de 

COVID-periode zijn ontstaan. Zo ook bij leerlingen van het Porta Mosana 

College die de onderwijsroute tweetalige onderwijs (TTO) volgen. Ook deze 

leerlingen hebben in de COVID-periode achterstanden in hun (taal)onderwijs 

opgelopen en zijn ondersteund door een extra onderwijsinvestering 

waardoor een goede aansluiting op vervolgonderwijs wordt bevorderd. 

 

Vraagnr: Sociaal - 6 

Betreft: Begroting 2025 

Fractie: PvdA 

Vraag: Vervolg op de beantwoording van vraag 5.47 (deel 2) 

Er is geen antwoord gegeven op de vraag wat de gemeentelijke bijdrage (in 

euro’s) is aan het Jeugdeducatiefonds. 

Antwoord: Er is in 2024 € 45.000 verstrekt aan het Jeugdeducatiefonds. 

 

 

Vraagnr: Sociaal - 7 

Fractie: PvdA 

Vraag: Bijlage 4. Overzicht subsidies - Programma 4 – Onderwijs (p. 261/262)  

Een deel van de onderwijssubsidies staat op ‘aangevraagd’ en een deel staat 

op ‘verleend’. Is alles inmiddels verleend? Zo nee, wat is status van de 

aanvragen? 

Antwoord: Ja, nagenoeg alle subsidies zijn verleend en uitbetaald. De beoordeling van 1 

subsidieaanvraag is vertraagd, maar wordt nu binnen 6 weken afgerond. 
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Vraagnr: AZ - 1 

Betreft: Begroting 2025 

Fractie: SPM 

Vraag: a. Waarom worden voor de elektrificatie van het wagenpark de tarieven met 

3,17% extra verhoogd, terwijl er ruim € 7 miljoen beschikbaar is in de 

voorziening afval? 

b. De voorziening neemt bovendien toe tot meer dan € 10 miljoen, Hoe kan dat 

en waarom is er dan nog steeds de noodzaak om voor de elektrificatie de 

tarieven afval extra te verhogen? 

Antwoord: De dotaties aan de voorziening afval zijn gebaseerd op een meerjarige doorkijk 

van de kosten ten aanzien van de verzameling en verwerking van het afval. 

Hierbij is rekening gehouden met een verhoging van de verwachte kosten naar 

aanleiding van de invoering van de maatregelen van het nieuwe 

grondstoffenplan. Dit grondstoffenplan wordt, inclusief een gedetailleerde 

berekening van de hiermee samenhangende kosten, momenteel uitgewerkt en 

zal nog voorgelegd worden aan het college. In het huidige verloop van de 

voorziening is derhalve nog géén rekening gehouden met deze kosten die vanaf 

2025 zullen gaan lopen. 

In de voorgaande twee jaren is er geen verhoging van de afvalstoffenheffing aan 

de orde geweest, aangezien hier geen aanleiding toe was. In 2025 is dit wel aan 

de orde, om de algemene kostenstijgingen (die dus eerder niet zijn 

doorberekend) te compenseren. Hier bovenop is afgelopen jaar tevens gebleken 

dat er een additionele verhoging van de kosten voortvloeit uit het elektrificeren 

van het gemeentelijk wagenpark. Dit met name vanwege de hogere 

aanschafwaarde van elektrische auto’s en de benodigde investeringen in 

laadfaciliteiten (en de met deze posten gepaard gaande kapitaallasten). We 

kunnen onderbouwen dat ongeveer de helft van deze kosten toe te rekenen zijn 

aan de afvalinzameling en derhalve wordt voorgesteld de helft van de kosten, 

zijnde € 0,625 mln., structureel te dekken uit een (additionele) verhoging van de 

afvalstoffenheffing. Dekking vanuit de voorziening afval is slechts een 

incidentele oplossing. 

Dit leidt tot de volgende kostenstijgingen van het vastrecht per huishouden, 

waarbij duidelijk wordt dat de tariefverhoging samenhangend met de 

elektrificatie van het wagenpark € 1,06 respectievelijk € 1,30 per maand 

bedraagt, gerekend over 10 maanden in het jaar. 

 

 
 

 

(bedragen in €) 2024 2025 

Verhoging 

totaal 

Per maand (10 

maanden) 

Elektrificatie 

per maand (10 

maanden)  

Vastrecht 328,56 349,80 21,24 2,12 1,06 

Vastrecht bij gebruikmaking stortkoker 

of ondergrondse restafvalcontainer 

401,76 427,80 26,04 2,60 1,30 
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Vraagnr: AZ - 2 

Betreft: Begroting 2025 

Fractie: Maastricht van Nu 

Vraag: Het wagenpark wordt ook ingezet voor de inzameling in Meerssen en 

Valkenburg aan de Geul. Betalen deze gemeenten mee aan de elektrificatie, 

eventueel via de GR Geul en Maas? Hoeveel en op welke manier?  

Antwoord: Het wagenpark van gemeente Maastricht voorziet inderdaad in 

dienstverlening voor de GR Geul en Maas. Op kenteken-niveau is inzichtelijk 

voor welke activiteit bepaalde activa worden ingezet. Op basis daarvan vindt 

toerekening van kosten plaats.  Alle kosten (directe en indirecte kosten) die 

gemoeid gaan met wagens die voor de GR Geul en Maas worden ingezet, 

worden door de gemeente Maastricht in rekening gebracht bij de GR Geul en 

Maas. Binnen GR Geul en Maas worden deze kosten vervolgens toegerekend 

aan de betreffende activiteiten en de betreffende gemeenten.  

De deelnemende gemeenten betalen dus mee aan de elektrificatie van het 

wagenpark. Immers, als de kosten van het wagenpark stijgen, stijgt de 

doorbelasting naar de GR vanuit gemeente Maastricht mee.  

In de begroting 2025 en de meerjarenraming van gemeente Maastricht is 

rekening gehouden met de kosten van elektrificatie van het volledige 

wagenpark dat voor gemeente Maastricht rijdt. Voor het product afval in 

Maastricht (inzameling, milieuperrons, milieuparken etc.) is € 0,625 mln. 

begroot in de afvalbegroting. Grofweg wordt jaarlijks 20% van het 

wagenpark dat voor afval rijdt in de gemeenten Meerssen en Valkenburg aan 

de Geul ingezet. De kosten die we voor afval in deze gemeenten maken, 

worden zoals beschreven via de GR doorbelast. Dit is aanvullend op het 

bedrag dat in Maastricht ten laste van de afvalstoffenheffing is opgenomen. 

 

 

 


